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Protokół Nr 19 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku odbytego 

w dniu 20.06.2016r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 10:00 – 11:30. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Jacek Masztakowski 

2. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 

3. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku  - Wiesław Szczepanik 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta powitała wszystkich zebranych  

i przypomniała porządek obrad spotkania, który obejmował: 

 

1. Planowane prace remontowe w placówkach oświatowych 

w sezonie wakacyjnym - informacja Dyrektora BOOS. 

2. Bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w okresie wakacyjnym. 

3. Opiniowanie uchwał. 

4. Sprawy różne. 

Do powyższego Przewodnicząca Komisji wniosła autopoprawkę polegającą na 

umieszczeniu w punkcie pierwszym zaopiniowania projektu uchwały w sprawie utworzenia 

Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. Pozostałe punkty wg 

dalszej numeracji. 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 4 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części obrad głos zabrała Dyrektor BOOS p. Danuta Zawidzka, która 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku i nadania statutu. 

Ustawa z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych 

innych ustaw (Dz. U. z 2015r., poz. 1045) wprowadziła nowelizację w zakresie prowadzenia 

obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół i placówek oświatowych. Z dniem 1 stycznia 

2016 r. art. 5 ust. 9 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t.j. Dz. U. z 2015 r., 

poz. 2156 z późn. zm.) przestaje być podstawą prowadzenia wspólnej obsługi i tym samym 

funkcjonowania Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. Wspólna obsługa 

administracyjna, finansowa i organizacyjna oraz z zakresu rachunkowości sprawozdawczości 
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może być prowadzona na podstawie art. 10a-d ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym ( Dz. U. z 2016 r., poz. 446). Podjęcie nowelizacji uchwały Nr XXXVII/286/97 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 19 grudnia 1997 r. w sprawie utworzenia Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku i nadania statutu w zakresie jw. uwarunkowane jest 

koniecznością zapewnienia ciągłości obsługi placówek oraz okresem przejściowym na 

dostosowanie regulacji, upływającym z dniem 31 grudnia 2016 r. w projekcie wskazuje się 

wprost placówki dla których BOOS w Więcborku jest jednostką obsługującą i jednostki 

obsługiwane. Dodatkowo podany jest zakres powierzonych zadań. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem 1 stycznia 2017r. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję pytając, czy Biuro obsługi może wskazać 

cofnięcie rachunku w celu poprawy formy jego realizacji np. realizacja delegacji. 

Dyrektor BOOS wskazała, że może być tego typu sytuacja, kiedy np. rachunek wpływa do 

Biura po terminie, rachunek nie ma pokrycia w planie finansowych danej placówki. 

Wytyczne są zawarte wprost w porozumieniu pomiędzy dyrektorem każdej z placówek,  

a BOOS, że w przypadku tego typu sytuacji rachunek jest zwracany. Leży to zakresie 

wzajemnych upoważnień i odpowiedzialności określonych w porozumieniach. 

W porozumieniu jest również to, że jeżeli wydatek przekracza określony próg kwotowy 

winien się zwrócić do BOOS czy ma na to środki finansowe w planie.  

Radna Beta Lida chciała wiedzieć, czy dyrektorzy mają podgląd na swoje konta.  

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że mogą to w każdej chwili sprawdzić w BOOS ale 

uruchomiony zostanie podgląd bezpośredni. Jest taka funkcja oprogramowania i będzie to 

możliwe. Jeżeli natomiast chodzi o rachunek bankowy, to takiego wglądu dyrektorzy nie 

mają.  

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że nie należy mylić fizycznych pieniędzy  

z planem finansowym. Najważniejszym jest, aby dyrektor miał podgląd, że w danym 

paragrafie ma określoną ilość środków. Jeżeli dyrektorzy rzetelnie opisują rachunki i wpisują 

to w swoją ewidencję to wiedzą czym dysponują.  

Przewodnicząca Komisji  podała, że z własnego doświadczenia wie, iż informację o stanie 

środków może uzyskać wykonując telefon do BOOS. Jest to prowadzone w sposób rzetelny  

i informacja pozyskiwana jest bardzo szybko. Księgowość wymaga również, aby wydatek był 

wpierw uzgadniany przed finalizacją zakupu. Doprecyzowała również, że w pytaniu chodziło 

jej bardziej o kwestionowanie pewnych rzeczy zawartych na samym rachunku po dokonaniu 

zakupu.  

Dyrektor BOOS wyjaśniła, że księgowość zawsze sprawdza, czy kwota zawarta na rachunku 

jest adekwatna do celu wydatku. Jeżeli pojawiają się wątpliwości, to właśnie tego typu  

i sytuacje odnośnie delegacji – wydatek 100,00 zł, delegacja 100,00 zł. tu rozważane jest już, 

czy nie warto zrealizować zakupu przez Internet wydając np. 20,00 zł  za przesyłkę. Poza tym 

status prawny dyrektora reguluje zasadniczo tylko ustawa o systemie oświaty, pracodawcą 

dyrektora jest szkoła, zatem powstaje pytanie wątpliwość kto winien podpisywać mu 

delegację. Umowie przyjęto dla naszych regulacji, że w imieniu burmistrza, to ona podpisuje 

te delegacje. Umówiła się jednak z dyrektorami, że dla zachowania pewnej  „higieny 

przepływu informacji” przyjmuje informację telefoniczna o tym, że dany dyrektor planuje 

wyjazd /mowa tu o sytuacjach, kiedy wyjazd jest pilny/, a dopiero później ją otrzymuje.  
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Czasami jednak takiej informacji nie uzyskuje, a delegacja pojawia się post fatum. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

Obecnych 4 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Kolejnym zrealizowanym punktem była informacja Dyrektor BOOS o pracach 

remontowych w placówkach oświatowych zaplanowanych w okresie wakacyjnym. 

 

Placówka  Prace remontowe Wykonawca 

SPR -wymiana podłogi i malowanie jednej klasy pracownicy szkoły 

SPW 

 

- wymiana instalacji elektrycznej i oświetlenia na II 

piętrze i klatkach schodowych, 

-  wymiana instalacji elektrycznej i oświetlenia w salach 

nr 20,23,33, 

- malowanie korytarza II piętra i klatek schodowych, 

- malowanie sal lekcyjnych nr 20,23,33, 

- utworzenie sali komputerowej, zamontowanie blatów, 

zainstalowanie komputerów, 

- konserwacja parkietów - mała i duża sala gimnastyczna, 

- uzupełnienie posadzki na korytarzu ( piwnica), wylanie 

podkładu betonowego, ułożenie  płytek, 

- konserwacja podłóg tarkett we wszystkich salach 

lekcyjnych i holu szkoły, 

- remont toalety na zapleczu kotłowni szkolnej ( położenie 

płytek, zamontowanie toalety i umywalki, 

- konserwacja i drobne naprawy na Boisku Orlik 

pracowników UM 

pracownicy szkoły 

SPZ 

- remont 1 toalety (wymiana parapetu, kafelki) 

- remont budynku gospodarczego  

- całkowite zburzenie  toalet zewnętrznych  

- częściowa wymiana instalacji elektrycznej, wymiana 

rozdzielni, wyniesienie skrzynki na zewnątrz  

firma zewnętrzna 

pracownicy UM  

 

ZSJ 

 
- wymiana płytek ceramicznych w małym korytarzu firma zewnętrzna 

ZSP 

 
- odnowienie parkietu w sali gimnastycznej (malowanie) pracownik szkoły 

ZSS 

 

- wymiana drzwi w toaletach, 

- wymiana podłogi w sali nr 16, 

- malowanie korytarzy 

pracownicy szkoły 

firma zewnętrzna 

pracownicy UM 

PG_W 

- wymiana grzejników w salach dzieci, 

- uzupełnienie ubytków, malowanie po wymianie w/w 

wymianie, 

pracownik PG_W 

pracownicy UM 
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- malowanie stołówki  

PG_S 

- malowanie kuchni (ściany, okap) 

- położenie glazury na ścianach kuchni 

- remont szatni dla dzieci  przeniesienie do innego 

pomieszczenia oraz remont po przeniesieniu 

pracownicy UM 

pracownik PG_W 

 

PG_B - malowanie sufitu i ścian w sali pobytu dzieci pracownicy UM 

 

Planowane są również prace naprawcze w Gimnazjum w Więcborku polegające na remoncie 

dachu przy odgromieniu /realizacja – firma zewnętrzna/ i malowanie pomieszczeń – 2 klas. 

 

Przewodnicząca Komisji chciała wiedzieć, w jakim przypadku wykonawcą prac jest firma 

zewnętrzna. Przyjmuje, że chodzi tu o brak określonych fachowców.  

 

Dyrektor BOOS potwierdziła, że chodzi o prace, które wymagają określonych kwalifikacji,  

a takowych nie posiadają pracownicy gminni, czy pracownicy danej placówki. Tu decyzje 

podejmuje dyrektor szkoły. Jeżeli chodzi o ww. remonty dotyczy to niewielkiej części zadań. 

 

Radny Wojciech Janicki pytał w jaki sposób wyłania się wykonawców 

 

Dyrektor decyduje, kto będzie wykonywał dany zakres prac i robi w tym celu rekonesans 

cenowy – Dyrektor BOOS.  

 

Radny Janicki pytał o remont sali gimnastycznej w więcborskim Gimnazjum. 

 

Zastępca Burmistrza podał, że odnośnie tego zadania w roku bieżącym planuje się wykonać 

projekt techniczny. Kierownik Referatu Inwestycji/…/ Urzędu Miejskiego spotkał się w tej 

sprawie z pracownikami i dyrekcją Gimnazjum w celu ustalenia zakresu prac. To co zostało 

ustalone przekracza kwotę, która zabezpieczona została w budżecie Gminy Więcbork na 

wykonanie projektu. Należy się zastanowić, czy iść w taki rozbudowany projekt, a jeżeli tak 

to trzeba będzie zwiększyć budżet do 80.000,00 zł przynajmniej. 

 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że głównym zadaniem jest tam wymiana c. o., gdy instalacja 

jest stara, zakamieniona i absolutnie nieefektywna. Należy też odpowiednio zaprojektować 

sieć rozprowadzającą c. o. po to, aby odrębnie była ogrzewana cała część szkolna i  odrębnie 

infrastruktura sali gimnastycznej i zaplecza. Drugi pion zadań to prace związane z remontem 

sali i dobudowaniem części magazynowej. 

 

Radna Lida pytał, czy myślano również o zmianie źródła ogrzewania. 

 

Tak przy okazji tego zadania na uwadze jest zmiana formy ogrzewania - Dyrektor BOOS. 

 

Przewodnicząca Komisji dopytywała, czy prace remontowe w ZS w Sypniewie dotyczą 

starej części obiektu, czy nowo dobudowanej. 
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Dyrektor BOOS powiedziała, że nie wie dokładnie której ale na pewno chodzi  

o pomieszczenia z wysokim sufitem. Wykonywać będą to pracownicy Urzędu Miejskiego, 

gdyż pracownicy szkoły nie mają uprawnień do tego typu prac. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że raczej dotyczy to starej części budynku. 

 

Przewodnicząca Komisji wyraziła wątpliwość, czy zakres prac zaplanowanych do 

wykonania w Przedszkolu Gminnym nie będzie kolidował z prowadzeniem zajęć w placówce 

w okresie letnim. 

 

Dyrektor BOOS zapewniła, że prace będą tak rozłożone w czasie, by rozpocząć je w tym 

najbardziej intensywnym wymiarze w piątek, tak, by dzieci przychodząc do Placówki  

w kolejnym tygodniu mogły bezpiecznie w nim funkcjonować. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała także o termin odbioru zakończonej inwestycji budowy 

świetlicy w Sypniewie. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że prace są na ukończeniu więc do końca tego 

tygodnia zadanie powinno zostać zakończone. 

 

Przewodnicząca Komisji sugerowała, by przy odbiorze zwrócić uwagę na wykończenie 

prac, by nie przeoczyć ewentualnych niedociągnięć i braków. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że Dyrektor Placówki mocno tego pilnuje, na 

odbiorze pojawi się kilka osób które dysponują fachową wiedzą tak, by już wówczas wyłapać 

i wytknąć niedociągnięcia, czy usterki.  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję przechodząc do tematu bezpieczeństwa  dzieci  

i młodzieży w okresie wakacyjnym. 

 

Temat rozwinął zaproszony na posiedzenie Komisji Kierownik Posterunku Policji  

w Więcborku p. Wiesław Szczepanik. 

 

Wzorem lat ubiegłych Komenda Powiatowa Policji w Sępólnie Krajeńskim prowadzi 

działania profilaktyczne. Mowa tu o dwóch rodzajach działań: pierwsze z nich pod nazwą- 

„Bezpieczne Wakacje”, drugie- „Bezpieczna Woda”. Działania te mają na celu przede 

wszystkim zapewnienie bezpieczeństwa osobom korzystającym z letniego wypoczynku,  

w tym przede wszystkim dzieciom.  W ramach powyższego prowadzi się rozpoznanie miejsc 

potencjalnie atrakcyjnych - kąpielisk strzeżonych i niestrzeżonych. Kąpieliska te są 

dozorowane przez policjantów doraźnie. Ponadto prowadzone są kontrole miejsc najbardziej 

atrakcyjnych, skupiających  dużą ilość osób. Podczas wypoczynku letniego wspólnie  

z SANEPID-em i innymi podmiotami, dokonywane są kontrole punktów letniego 

wypoczynku: kolonii, obozów, gdzie policjanci prowadza spotkania i pogadanki z dziećmi na 

temat bezpieczeństwa. Dzięki wsparciu środkami z Gminy Więcbork odbywają się dodatkowe 

służby patrolowe w godzinach popołudniowo-nocnych. Zakłada się też wykonywanie kontroli 

z ratownikami jeżeli chodzi o osoby wynajmujące sprzęt pływający. Generalnie policja stara 

się być tam, gdzie rzeczywiście jest potrzebna. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
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Radny Wojciech Janicki zauważył, że w trakcie sezonu letniego Więcbork przeżywa 

oblężenie turystów z Bydgoszczy i okolic. Pojawia się też grupa tzw. „napinaczy”, którzy 

mogą stanowić potencjalne niebezpieczeństwo i należałoby mieć to na uwadze i wzmożyć 

patrole nad wodą. 

 

Kierownik Posterunku powiedział, że akurat w tym roku wprowadzono patrole typowe 

patrole piesze, szczególnie jeżeli chodzi o te służby dodatkowe.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że szczególnie w weekendy lasek miejski, 

promenada, plaża  są miejscami newralgicznymi. 

 

Kierownik Posterunku podał, że jeżeli chodzi o promenadę, to rzeczywiście ujawniają tam 

sporo incydentów z zakłóceniem porządku, czy piciem alkoholu. Więcbork jest miejscem, 

gdzie jest sporo ośrodków wczasowych, a w związku z tym i dużo osób korzystających  

z wypoczynku letniego, dlatego też i dużo więcej się tu dzieje również w kwestii wykroczeń. 

Dlatego też planowane są w tych miejscach służby policyjne i tam też skupia się największa 

uwaga funkcjonariuszy na służbie. Wszędzie niestety patrol, tym bardziej pieszy nie może 

pojawiać się jednocześnie. 

 

Dyrektor BOOS zapytała, czy na polu namiotowym można spożywać alkohol. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że nie jest to miejsce publiczne podobnie, jak 

plaża. 

 

Natomiast Kierownik Posterunku dodał, że sama ustawa nie precyzuje pojęcia „miejsce 

publiczne”, określa jedynie miejsca w których jest zakaz. Plaża miejsca nie jest takim 

miejscem zgodnie z ustawa o wychowaniu w trzeźwości.  

 

Radna Beata Lida zastanawiała się, czy zakaz dotyczący picia alkoholu nie jest zawarty  

w Regulaminie korzystania z pola namiotowego. 

 

Jeżeli regulamin jest podjęty w formie uchwały Rady Miejskiej to można wówczas to 

egzekwować. Niemniej pijący nie narusza w tym przypadku ustawy o wychowaniu  

w trzeźwości w związku z czym policja nie ma podstaw do  weryfikacji – mówił Kierownik 

Posterunku. 

 

Dyrektor BOOS pytała także o możliwość kontrolowania przez policję ścieżki wokół lasku 

od strony jeziora. Nagminnie zdarza się, że wjeżdżają tam osoby na motorach skuterach 

niekiedy samochodami. Czy jest to w gestii policji, czy strażników leśnych.  

 

Policja może ukarać praktycznie w każdym miejscu ale z tego, co ustalił jest to droga leśna  

i pojawiły się zgłoszenia o wjeżdżaniu tam pojazdami przede wszystkim osób łowiących 

ryby. Nie ma tam znaku drogowego zakazującego wjazdu ale wjazd w drogę leśną 

nieoznakowaną nie udostępnioną do ruchu jest zabroniony. Ludzie nie mają takiej wiedzy  

i jeżeli nie widza znaku wjeżdżają. Myślę że w kwestii postawienia znaku policja skieruje 

pismo do Nadleśnictwa - Kierownik Posterunku. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że nie wie, czy ścieżka ta nie podlega pod 

Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych ponieważ leży to w granicach jeziora. Z kolei Zarząd 

podlega pod Urząd Marszałkowski. 

 

Przewodnicząca Komisji dopytywała o sytuację dotyczącą napływu uchodźców na teren 

gminy i ewentualnego przygotowania na sytuacje niebezpieczne typu atak terrorystyczny. 

 

Kierownik Posterunku uspokoił, że policja oczywiście jest przygotowana, są 

przeprowadzana stosowne szkolenia w tym zakresie. O wielkim zagrożeniu jeżeli chodzi  

o uchodźców z Syrii nie można mówić, więcej osób napływowych, pracujących u naszych 

miejscowych przedsiębiorców, jest na naszym terenie zza wschodniej granicy. Gdyby 

natomiast miała się pojawić jakaś grupa osób arabskiego pochodzenia na pewno Burmistrz, 

czy Policja dostaliby stosowną informację. 

 

Przewodnicząca Komisji chciała wiedzieć, czy Policja jest też odpowiednio przygotowana 

jeżeli chodzi o zapewnienie bezpieczeństwa, na czas prac intensywnych polowych na wsiach.  

 

Kierownik Posterunku zapewnił, że w tej materii Policja również ma zaplanowane działania 

prewencyjne – spotkania i pogadanki z młodzieżą w świetlicach wiejskich. 

 

Radna Lida uważała, że pogadanki bardziej przydałyby się rodzicom. Przeraża beztroska 

 i brak rozwagi rodziców, którzy pozwalają dziesięciolatkom, czy jedenastolatkom 

obsługiwać maszyny rolnicze.   

 

Kierownik Posterunku stwierdził, że jedyna możliwość edukowania rodziców  

i przeprowadzenia pogadanki na temat bezpieczeństwa jest przy okazji zebrań z rodzicami  

w szkołach.  

 

Radny Ryszard Kałaczyński powrócił do sprawy spożywania alkoholu na plaży. By  zdania, 

że w tej kwestii nie można dać swobody grupie osób, tym bardziej, że osoby przychodzące na 

plaże z małymi dziećmi nie chcą korzystać z plażowania wśród butelek i puszek z alkoholem. 

Według niego plaża jest miejscem publicznym i zakaz spożywania alkoholu winien być tam 

przestrzegany.   Jeżeli nie precyzuje tego ustawa, to Rada jest od tego, by wprowadzić taki 

zakaz uchwałą i postawić stosowne znaki na plaży. 

 

Pytanie tylko, czy jest taka wola mieszkańców - Zastępca Burmistrz Więcborka. 

 

Radna Lida uznała, że całkowity zakaz też nie jest rozwiązaniem. 

 

Radny Kołaczyński proponował wydzieleni pewnej strefy zakazu. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że być może pójść w takim kierunku, by dać 

pozwolenie na sprzedaż alkoholu w punkcie gastronomicznym z jednoczesnym 

zastrzeżeniem, że przy nim jest strefa, w której można go spożyć. Obecnie uchwała mówi, że 

150m od kąpieliska nie można sprzedawać alkoholu, zatem jeżeli go nie ma plażowicz 

przywozi go ze sobą. Należy się zastanowić, czy nie pójść dwutorowo w uchwale zmniejszyć 

odległość tak, by osoba dzierżawca punkt gastronomiczny miała możliwość sprzedaży 

alkoholu i tam było dopuszczalne jego spożycie, czy w ogóle obłożyć to prohibicją, co  na 

pewno się nie uda. 
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Kierownik Posterunku mówił, że w Kamieniu Krajeńskim na plaży jest bar w odległości 

50m od plaży i w większości przypadków te osoby, które chcą wypić piwo idą do baru i tam 

go spożywają. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka zauważył, że odległość 50m od kąpieliska funkcjonuje  

w większości przypadków, tylko w Więcborku jest ona większa. Rozwiązanie wskazane przez 

Kierownika jest przykładem, że funkcjonuje to właściwie.  

 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że należałoby się zastanowić na co chce się położyć nacisk: czy 

na spożycie piwa na kocyku, czy na fakt zachowania się i reakcji pod wpływem alkoholu. 

Rozważyć na co tak na prawdę chce się zareagować. Jeżeli chce się zareagować na 

niewłaściwe postawy i zachowanie – od słownictwa po działanie, to w tym momencie 

prohibicja absolutnie nic nie da.  

 

Czy robimy to w ten sposób, że chcemy mieć jakąś kontrole nad tym – robimy miejsce 

sprzedaży i tam jest też miejsce do spożywania alkoholu, a część stricte plażową można 

wyłączyć. Natomiast tam gdzie są wkopane ławo - stoły przeznaczyć do spożywania napoi 

alkoholowych - Zastępca Burmistrz Więcborka. Zastępca mówił, że rozwiązanie tego 

problemu należałoby usankcjonować po sezonie, gdyż nie da się tego zrobić szybko i na 

zaraz. Zasady muszą być przemyślane  i doprecyzowane. 

 

Radny Kałaczyński powiedział, że temat ten poruszy na posiedzeniu Komisji Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego.  

 

Kierownik Posterunku sugerował, aby przekazano ratownikom, by w sytuacji konfliktowej 

wynikłej miedzy innymi z nadużycia alkoholu dzwonili na Komisariat. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała, jak zachowa się Policja łapiąc jadącego skuterem, który 

posiada jedynie kartę rowerową. 

 

Jest to kierowanie bez uprawnienia. Jeżeli jest to nieletni do trzynastego roku życia nie 

odpowie w ogóle ale informacja o popełnieniu wykroczenia do sądu dla nieletnich zostałaby 

wysłana  - Kierownik Posterunku. 

 

Radny Kałaczyński  przypomniał o propozycji zgłoszonej w roku ubiegłym na posiedzeniu 

Komisji Zdrowia /…/ dotyczącej  patroli policyjnych poruszających się na rowerach. 

 

Kierownik Posterunku stwierdził, że pomysł jest dobry ale z drugiej strony nikogo na siłę 

się na rower nie wsadzi w grę wchodziłoby dodatkowe przeszkolenie. Rower też należałoby 

powierzyć, przydzielić określonym policjantom /cały czas tym samym/, a praca w policji jest 

zmianowa. Rowery sprawdzają się w patrolowaniu ale niekoniecznie w przypadku 

interwencji, kiedy dochodzi do zatrzymania. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

W sprawach różnych Kierownik Posterunku Policji zgłosił sugestię, która dotyczyła 

konieczności zgłaszania przemarszów, biegów, czy imprez masowych do zarządcy drogi.  

W sytuacji, kiedy pismo trafia do Komisariatu, a on przekazuje pismo do Sępólna  

w większości przypadków nie jest to sprawa załatwiona do końca. Z konieczności zgłaszania 

zwolnione są tylko imprezy religijne. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka zapewnił, że takie zgłoszenia na pewno są wysyłane ale 

przyjął sugestię, co do precyzyjnego dookreślania pewnych kwestii.  

 

Kierownik Posterunku Policji podał też informację, że Komenda Wojewódzka Policji 

mocno monitoruje temat niebezpiecznych przejść przy szkołach i baczną uwagę skierowała 

m.in. na przejście przy Szkole Podstawowej. Będą czynione działania, żeby to lepiej 

oznakować albo zamontować w tym miejscu sygnalizację świetlną. 

 

To zagadnienie wywołało dyskusję nie tylko w kontekście bezpiecznego przejścia przez ulicę 

w przedmiotowej lokalizacji ale również sporego natężenia ruchu samochodowego 

szczególnie w godzinach porannych i przypadających na czas drugiej zmiany zajęć uczniów 

klas młodszych dowożonych do Placówki przez rodziców. Mowa była problemach  

z parkowaniem, zakorkowaniem ulicy w przedmiotowej lokalizacji itp. Zwrócono również 

uwagę, że sygnalizacja może być uciążliwa i kłopotliwa szczególnie w okresie zimowym przy 

podjeździe pod górę samochodów typu TIR i większych dostawczych. Stwierdzono, że  

techniczny sposób rozwiązania występujących w tej lokalizacji utrudnień winien być dobrze 

przemyślany.  

 

Kierownik Posterunku Policji poruszył też kwestię rozbudowy monitoringu miejskiego. 

 

Zastępca Burmistrz Więcborka mówił, że koszt kompleksowego montażu tego typu 

urządzeń jest zbyt duży, więc Gmina stara się realizować to zadanie sukcesywnie. Teraz 

pojawią się dwie kamery na targowisku miejskim ale ma nadzieję, że w kolejnym roku uda 

się znowu coś w tej materii zrealizować i powiększyć istniejący monitoring o dodatkowe 

urządzenia / dwie – trzy kamery/. W przyszłym roku być może będzie to Rynek  Miejski  

i promenada, w dalszej kolejności plaża i miejsca wyjazdowe z miasta. Gmina będzie to 

finalizować w miarę posiadanych środków. 

 

W końcowej części punktu radni poprosili Kierownika Posterunku Policji o informację  

w kwestii narkotyków tj. czy można mówić, że jest to znaczący problem na terenie gminy 

Więcbork. 

 

Kierownika Posterunku Policji stwierdził, że problem na pewno jest i ma tendencję 

rozwojową. W ubiegłym roku ujawniono w całym roku dziewięć tego typu przestępstw w tym 

już pięć. Nie jest to jeszcze wymiar zorganizowany dotyczy indywidualnych posiadaczy, 

którzy nabyli na własny użytek ale w ilości którą prokurator uznał za podlegającą karze. 

Ujawnione przypadku dotyczą młodzieży dorosłej najczęściej już pracującej  z kategorii 

„młodzieży rozrywkowej”. Ostatnio policja złotowska zatrzymała mieszkańców naszego 

terenu, którzy nabyli narkotyk w ilości sugerującej chęć dalszego rozprowadzania. 

Najczęściej ujawnia się te przestępstwa podczas rutynowych kontroli drogowych. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

 

/-/ Beata Kopta 


